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[Arbejdsministeren] 

der tillige kan forudses store administrative 
problemer med at fremskaffe tilstrækkeligt 
med jobtilbud i tide, kan der tænkes at opstå 
et vist behov for en mindre forlængelse af 
moratorieordningen ud over 1. januar 1979. 
Regeringen er derfor villig til under folketin- 
gets behandling at drøfte en sådan eventuel 
mindre forlængelse. 

Efter forslaget skal ordningen ophøre pr. 
1. januar 1981. Hertil vil jeg dog gerne be- 
mærke, at regeringen ser positiyt på en even- 
tuel forlængelse af ordningen, såfremt be- 
skæftigelsessituationen til den tid viser behov 
herfor. 

Forslagets hovedindhold er, at ingen lang- 
tidsledig, der kan og vil arbejde, skal miste 
dagpengeretten uden at have fået chancen 
for at få et job. Den umiddelbare værdi for 
den arbejdsløse er indlysende, men herud- 
over vil jobtilbudsordningen bidrage til et 
mere nuanceret billede af arbejdsløsheden 
blandt de langtidsledige og dermed et bedre 
grundlag for en løsning af problemet på læn- 
gere sigt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 
kaldelse af stedfortræderen for folketingsmedlem 
Glistrup. 
Første næstformand (Grete Hækkerup): 

Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg be- 
tragte det som vedtaget, at den ønskede orlov 
meddeles fra óg med den 20. april 1978, og 
at stedfortræderen indkaldes som midlerti- 
digt medlem. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse. 

Forhandling 

Tastesen (S): 

Efter at folketinget nu har vedtaget at 
meddele hr. Glistrup orlov og at indkalde 
stedfortræderen, skal jeg som ordfører for 
udvalget til valgs prøvelse tillade mig at gøre 
indstilling om, at den pågældende stedfor- 
træder godkendes som midlertidigt medlem. 

Hr. Glistrup er valgt i Københavns amts- 
kreds, og det drejer sig om direktør Kaare 
Prien, som nu er I. stedfortræder for frem- 
skridtspartiet i denne amtskreds, idet den 
oprindelige 1. stedfortræder, dyrlæge, dr. 
Wamberg, er afgået ved døden. 

Udvalget til valgs prøvelse har i et møde i 
dag behandlet denne sag, og jeg kan herefter 
på udvalgets vegne afgive følgende: 

Indstilling. 

Ditektør. Kaare Prien godkendes som mid- 
lertidigt medlem af folketinget fra og med i 
dag, den 20. april 1978, at regne. 

- 
Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 138 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
landbrugsministeren: 

Forespørgsel af  Tang Sørensen (FP) m.fl. 
(Forespørgsel nr. XXIV. Anmeldt 18/4 

78). 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om ændring af  lov om folke- 

kirkens lønningsvæsen m. m. 
(Lovforslag nr. L 180. Fremsat 26/1 78. 

Første behandling 10/2 78. Betænkning 13/4 
78. Anden behandling 18/4 78). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 
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Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 108 stemmer mod 22; 10 stem- 
te hverken for eller imod. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om ændring af  lov om støtte 

til miljøinvesteringer. 
(Lovforslag nr. L 145. Fremsat 10/1 78. 

Første behandling 27/1 78. Betænkning 13/4 
78. Anden behandling 18/4 78). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

'Forhandling 

Gert Petersen (SF): 
Vi var i sin tid med til at gennemføre lo- 

ven om støtte til miIjøinvesteringer. Den byg- 
gede for det afsnit, det her drejer sig om, på 
et låneprincip. Nu går man over til et til- 
skudsprincip. Vi ser på disse tilskud til er- 
hvervslivet med meget skeptiske blikke. Vi 
beklager, at der sker den forringelse af loven, 
som åbenbart nu bliver gennemført, og vi 
agter at stemme imod den. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

I Lovforslaget 
vedtoges med 118 stemmer mod 22. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

I steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om ændringer i vejlove. - 

(Lovforslag nr. L 24. Fremsat 11/10 77. 
Første behandling 28/10 77. Betænkning 6/4 
78. Anden behandling 18/4 78). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 140 stemmer. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

7) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring af  lov om styrel- 

se af  højere uddannelsesinstitutioner [af Bertel 
Haarder (V), Gerda Møller (KF), Ingolf 
Knudsen (CD) og Chr. Christensen (KrF)]. 

(Lovforslag nr. L 212. Fremsat 16/3 78). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Undervisningsministeren (Ritt Bjerregaard): 
Den 26. maj 1977 havde tinget til første 

behandling et forslag til lov om styrelse af 
højere uddannelsesinstitutioner, der var 
fremsat af de samme partier, der i dag står 
som forslagsstillere. Forslagsstillerne ønskede 
ved den lejlighed at få gennemført Bent 
Christensen-udvalgets forslag med de af pro- 
fessor Flemming Woldbye stillede mindre- 
talsforslag. Jeg sagde dengang, at jeg ikke 
anså lovforslaget, der indebar en helt ny sty- 
relseslov, for et egnet udgangspunkt for en 
revision af den gældende styrelseslov, og jeg 
skal på den baggrund i dag udtrykke min 
glæde over, at der ikke blot er tale om en 
genfremsættelse af dette forslag, men at det 
nu fremsatte forslag fremtræder alene som et 
i øvrigt teknisk velgennemarbejdet forslag til 
ændring af styrelsesloven. 

Bortset herfra er min glæde over forslaget 
behersket. Jeg er i og for sig ikke uenig i, at 
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